
Jegyzőkönyv
A Közoktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 

2015. szeptember 23-ai rendkívüli üléséről

Az ülés helye: Budaörsi Polgármesteri Hivatal II. emelet nagyterem (2040 Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen voltak: dr. Bakó Krisztina elnök, Becz György, Löfler Dávid, Simándi Szelim és
Stift Nándor képviselők, 

Igazoltan távol: Császárné Kollár Tímea képviselő, dr. Czuczor Gergely, Papp Ilona
és Spányik József külsős tagok.

Jelen voltak továbbá: Kálóczi9 Imre alpolgármester, 
Vágó Csaba kabinetvezető, Lőrincz Mihály műszaki ügyosztályvezető, Géczy-Gaál
Szilvia  kulturális  ügyintéző  és  Zsák  András  közművelődési  és  sport  ügyintéző,
Kovács Richárd a Wendler Ferenc Alapítvány elnöke.
 
Jegyzőkönyvvezető: Biró Ágnes  

dr. Bakó Krisztina elnök: Tisztelettel köszönt mindenkit a Közoktatási, Művelődési,
Ifjúsági és Sport Bizottság rendkívüli ülésén. 
Ismertette a meghívón szereplő napirendi pontot és elmondta, hogy azért került sor
erre az egy napirend tárgyalására, mert volt egy komoly vitájuk a Wendler Alapítvány
előterjesztésével  kapcsolatban,  aminek  az  lett  a  vége,  hogy  arra  kérték  az
Alapítványt, mely szerint a hiányzó információkat közölje a Bizottsággal. 
Köszöni  a  megjelenteknek,  hogy  el  tudtak  jönni  az  ülésre!  Megállapítja,  hogy  a
Bizottság határozatképes, 5 tag jelen van és az ülést 805-kor megnyitja. 

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkérte Becz György képviselőt, aki jelezte, hogy vállalja
a feladatot.  

A Bizottság  5 egyhangú igen  szavazattal támogatta, hogy Becz György képviselő
legyen a mai ülés jegyzőkönyvének aláírója.  

A Bizottság a kiküldött meghívó szerinti napirendjét  5 egyhangú igen szavazattal
elfogadta.

128/2015. (IX.23.) KMISB sz.                              határozat

Napirend és jegyzőkönyv aláíró megválasztása

A. Jegyzőkönyv aláíró megválasztása
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Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Közoktatási,  Művelődési,
Ifjúsági és Sport Bizottsága úgy dönt, hogy Becz György képviselőt választja meg, a
jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának.  

B. Napirend

Nyilvános ülés: 

I. Testületi hatáskör: 

1.) Wendler Ferenc Alapítvány támogatási kérelme

Napirend előtti hozzászólás: nem volt.

Napirend tárgyalása: 

1.) Wendler Ferenc Alapítvány támogatási kérelme

dr. Bakó Krisztina elnök: Biztosan mindenki emlékszik, aki a mai ülésen megjelent,
hogy a Bizottság ülésén mi történt, hiszen akkor is jelen voltak. Továbbá, Simándi
Szelim képviselő  úrnak érkezett  egy módosító  javaslata  az előterjesztéshez.  Kéri
képviselő urat, hogy ismertesse a módosító indítványát.

Simándi  Szelim  képviselő:  Az  előző  ülésen  abban  maradtak,  miszerint  további
információ szükséges ahhoz, hogy a Bizottság döntést tudjon hozni. Az információkat
azóta sikerült  beszerezni és tisztázni egy jó részét azoknak a kérdéseknek, amik
felmerültek.  Egyet  nevesítene,  ami  a  honlappal  volt  kapcsolatban:  a  korábbi
támogatási igényben 300.000 Ft jelent meg a honlappal kapcsolatban és a Bizottság
egyes tagjai ezt túlzónak találták. Az azóta beérkezett információk alapján kiderült,
hogy tavaly már 1.200.000 Ft el lett elköltve a támogatásból erre a célra. Ugyanakkor
az  is  kiderült,  hogy  hasonlóan  Löfler  Dávid  képviselőtársa  szavaihoz,  ezt  a
támogatást nem csak közvetlenül a Wendler Alapítvány használja fel, hiszen nem is
működik a honlapja. Az egyházközösség a felhasználója és mivel az Alapítványnak
az a célja, hogy az egyházközség terheit csökkentse, ezért úgy gondolja, hogy akár
tartalmilag  rendben  is  lehet.  Úgy  gondolja,  ahogy  az  önkormányzat  civil
szervezeteket is támogat,  szerinte teljesen rendben van, hogy a Római Katolikus
Egyházközséget is, mint egy városi közösséget, támogassa. Ugyanakkor az is egy
jogos  igény,  hogy  ezek  a  támogatások,  minél  inkább  átláthatóbbak  legyenek  és
legyen  mindenki  számára  egyértelmű,  hogy  ezt  a  támogatást  az  önkormányzat
megadja  az  egyházközségnek.  Ezért  az  a  kérése  –  megegyezően  a  módosító
indítványával  –,  hogy most  ahhoz,  hogy működni  tudjon  tovább az  alapítvány,  a
Bizottság szavazza meg a támogatási igényt, ugyanakkor az átláthatóság növelése
érdekében, ez év decemberéig történjen meg egy részletes elszámolás és ez legyen
a feltétele annak, hogy ez az együttműködés tovább tudjon zajlani.      

Vágó Csaba kabinetvezető:  Összegezvén az elmúlt viharos hetek eseményeit  a
Wendler Ferenc Alapítvány ügyében, ő azt látta, hogy a vitáknak és az indulatoknak
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a kiindulópontja tulajdonképpen egy még nem teljesen kialakult kooperáció és annak
a buktatóiból származott. Tehát, igazából többen azt kifogásolták – és ma is jeleztek
ilyet  –,  hogy amikor  valamilyen  határidőre  való  teljesítésről  volt  szó,  akkor  ez  a
határidő épp, hogy teljesíthető vagy nem teljesíthető. Bejött szerinte minden, amit
akár elnök asszony, akár képviselő úr kért, igaz, hogy nem akkora, amikorra kérték,
de most  már minden együtt  van.  Nyilván ezen lehet  javítani  és szerinte az ilyen
kisebb-nagyobb indulatokat nyilván meg lehet majd spórolni  azzal, hogy mindenki
megfelelő időben tud produkálni. Erre kérné is Kovács Richárd urat! Ha a jövőben,
pontosan elébe menvén az ilyen vitáknak, van egy ilyen kérés, ami esetleg szemmel
láthatóan nem függ össze a tényleges üggyel, csak kapcsolatos vele, de igazából
lehet rá hatással, akkor az a kérése, hogy tényleg határidőben és legyen meg. Amit
képviselő úr elmondott, hogy december 31. ennek a tevékenységnek az elszámolási
határideje, az nyilván nem lesz egyszerű, de az Alapítvány el fogja tudni készíteni.

dr. Bakó Krisztina elnök: Hozzáteszi: nem feltétlenül ért 100%-ban egyet Simándi
Szelim képviselő úr megállapításaival, hiszen ő maga elvi alapon a szekuláris állam
híve  volna  és  ehhez  ragaszkodik  is  minden  körülmények  között,  de  ez  egy elvi
kérdés – egyrészt. Másrészt, a maga részéről sokkal keményebb szabálytartáshoz
és határidő betartáshoz van szokva és a tevékenységében is igyekszik ezt minden
körülmények  között  be  is  tartani  és  tiszteletben  tartani.  Úgy véli,  hogy a  korrekt
működésnek ez egy alapvető feltétele! Számára egy nehéz döntés lesz, ugyanakkor
tegnap későn ugyan, de el tudta olvasni azokat az iratokat és információkat, amiket
egy hónappal ezelőtt kellett volna, hogy legyen megfelelő idő arra, hogy a döntésüket
megalapozhassák,  érdemben  kooperálni  tudjanak  és  tárgyalni  tudjanak  a
részletekről. Végül is örül, hogy így a rendkívüli ülés előtt, cirka fél nappal mégiscsak
megkapták ezeket. 

Miután  egyéb  kérdés,  észrevétel  nem  volt  felteszi  szavazásra  Simándi  Szelim
képviselő módosító javaslatát, amely szerint  az Alapítvány 2015. december hó 31.
napjáig  írásban  részletesen  számoljon  be  a  Képviselő-testületnek  az  éves
bevételeiről  és  kiadásairól.  A  beszámoló  határidőre  való  megküldése  feltétele  a
2016. évi támogatási kérelem benyújtásának illetve teljesítésének.

A  Bizottság  Simándi  Szelim  képviselő  módosító  javaslatát,  5  egyhangú  igen
szavazattal elfogadta.              

Ezt  követően  a  Bizottság  az  elfogadott  módosítással  együtt,  5  egyhangú  igen
szavazattal támogatta az eredeti előterjesztett javaslatot. 

 
129/2015. (IX.23.) KMISB sz.                              határozat

Wendler Ferenc Alapítvány támogatási kérelme

1 Budaörs  Város  Önkormányzat  Közoktatási,  Művelődési,  Ifjúsági  és  Sport
Bizottsága javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy a  Wendler  Ferenc Szűz
Mária  Alapítvány  kérelmét  hagyja  jóvá  és  1.696.000  Ft-al  támogassa  az
Alapítvány 2015 év végi működését Budaörs Város Önkormányzat 2015. évi
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költségvetéséről szóló 1/2015. (III.02.) ÖKT rendelet 3. sz. melléklet: 5. Egyéb
működési célú kiadások 5. sor/ Általános tartalék keret terhére. 

2       Az Alapítvány 2015. december hó 31. napjáig írásban részletesen számoljon
be a Képviselő-testületnek az éves bevételeiről és kiadásairól. A beszámoló
határidőre  való  megküldése  feltétele  a  2016.  évi  támogatási  kérelem
benyújtásának illetve teljesítésének.

dr. Bakó Krisztina elnök: megköszönte a bizottsági tagok munkáját és az ülést  815

órakor bezárta. 

k.m.f.

Becz György          dr. Bakó Krisztina
bizottsági tag aláíró                                                                       elnök
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